
Protokół Nr XXVIII/14 

 z Sesji Rady Gminy Garbów  

 odbytej w dniu 5 września 2014 roku 

                                                                                                        

 W dniu 5 września 2014 roku odbyła się XXVIII Sesja VI kadencji samorządu - 

Rady Gminy Garbów, która rozpoczęła się o godz. 9
15

 a zakończyła o 14
55

. Na listę 

obecności wpisało się ogółem 14  radnych  /lista obecności w załączeniu/. Ponadto w sesji 

uczestniczyli: Wójt Gminy Garbów, Zastępca Wójta, Skarbnik oraz zaproszeni goście                     

i publiczność. 

 

Przyjęty porządek obrad: 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie zaproponowanego porządku obrad. 

3. Sprawozdanie Wójta z działalności gminy między sesjami. 

4. Rozpatrzenie wniosku Boguckiego Klubu Sportowego (BKS Bogucin) w sprawie 

budowy zaplecza socjalnego przy boisku w Bogucinie.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie realizacji zadania pn. „Przebudowa drogi 

powiatowej nr 2202L Garbów – Gutanów – Czesławice – Nałęczów na terenie 

Gminy Garbów”. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII/200/14 Rady Gminy 

Garbów z dnia 10 czerwca 2014 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Lubelskiemu na realizację zadania pn. „Przebudowa dróg powiatowych 

Nr 2209L Jastków – Sieprawice – Tomaszowice oraz nr 2208L Bogucin – Sługocin 

– Sieprawki tworzących ciąg komunikacyjny o długości 10,245 km” w ramach 

Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych – Etap II Bezpieczeństwo – 

Dostępność – Rozwój”.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Lubelskiemu 

na przebudowę odcinka drogi powiatowej w Woli Przybysławskiej Nr 1526L Dr. 

Nr 17 – Wola Przybysławska – Syry – Dr. woj. 809. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Lubelskiemu 

na przebudowę odcinka drogi powiatowej w Gutanowie Nr 2202L Garbów – 

Gutanów – Czesławice – Nałęczów.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Lubelskiemu na budowę chodnika w miejscowości Piotrowice Wielkie w ciągu 

drogi wojewódzkiej Nr 828 Garbów – Krasienin – Niemce – Jawidz.  

10. Podjecie uchwały w sprawie realizacji zadania pn. „Przebudowa drogi gminnej nr 

105958L w miejscowości Piotrowice Wielkie”, 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Garbów na 2014 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Garbów na lata 2014 – 2017. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Zagrody. 

14. Podjecie uchwały w sprawie nieodpłatnego przyjęcia na rzecz Gminy Garbów 

prawa użytkowania wieczystego nieruchomości położonych w Zagrodach. 

15. Rozpatrzenie wniosku radnej Agnieszki Nalewajek dotyczącego podjęcia uchwały                   

w sprawie ustalenia kierunków działania Wójta Gminy Garbów dotyczących 

zwiększenia przejrzystości wydatkowanie środków pieniężnych poprzez 

wprowadzenie elektronicznego rejestru zawieranych umów.  

16. Zajęcie stanowiska w sprawie lokalizacji elektrowni wiatrowych na terenie Gminy 

Garbów. 

17. Rozpatrzenie skargi radnego Rady Powiatu w Lublinie Zdzisława Niedbały na 

działalność Wójta Gminy Garbów Kazimierza Firleja. 
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18. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi na interpelacje                        

i zapytania radnych. 

19. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

20. Sprawy bieżące. 

21. Zamknięcie sesji.  

 

Do punktu 1  

 

   Przewodniczący Rady otworzył obrady XXVIII Sesji Rady Gminy Garbów VI kadencji 

samorządu, powitał przybyłych radnych oraz gości, stwierdził wymagane quorum do 

podejmowania prawomocnych uchwał (obecnych początkowo 13 radnych, brak radnego 

Adamczyka, w trakcie obrad dotarł radny Tarka). 

 

Do punktu 2 

 

   Przewodniczący Dudzik odczytał zaproponowany porządek obrad w wersji określonej 

zaproszeniem na sesję, jednocześnie w zawiązku z brakiem odpowiedzi od Wojewody na 

prośbę o wskazanie swojego przedstawiciela do Rady Społecznej SP ZOZ w Garbowie 

zaproponował zdjęcie pkt z porządku obrad dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie 

powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w 

Garbowie, oraz dodanie pkt dotyczącego podjęcia nowej uchwały w sprawie realizacji 

zadania pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 2202L Garbów – Gutanów – Czesławice – 

Nałęczów na terenie Gminy Garbów”, której projekt rozdany został radnym. Wójt poprosił 

o wprowadzenie do porządku obrad pkt dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie realizacji 

zadania pn. „Przebudowa drogi gminnej nr 105958L w miejscowości Piotrowice Wielkie”, 

której projekt radni otrzymali w materiałach na sesję. Radna Nalewajek zgłosiła wniosek o 

rozszerzenie porządku obrad o przyjęcie stanowiska przez Radę Gminy Garbów „w 

sprawie lokalizacji elektrowni wiatrowych na terenie Gminy Garbów”. Przewodniczący 

Dudzik wyjaśnił zebranym dlaczego nie ujął tego pkt w proponowanym porządku obrad 

określonym w zaproszeniu na sesję, po czym zarządził przegłosowanie wniosku radnej 

Nalewajek, który to wniosek został przyjęty 8 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” oraz 

2 głosach „wstrzymujących się” (pozostali radni nie uczestniczyli w głosowaniu). 

Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie całego porządku obrad (ze 

zmianami o których mowa wyżej):  

      -     kto jest za przyjęciem porządku obrad - 13 głosów; 

- kto jest przeciw  – 0 głosów; 

- kto się wstrzymał – 0 głosów. 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 13 głosami „za”.  

    

Do punktu 3 

 

   Prowadzący obrady poprosił Wójta o przedstawienie sprawozdania z działalności gminy 

między sesjami. 

Wójt poinformował:  

- w maju zaczęliśmy a w czerwcu zakończyliśmy budowę dróg w Gutanowie, powstało 

2055 m podbudów betonowych w kilku odcinkach, wydatkowano na to kwotę 211.717, zł; 

- została wykonana podbudowa betonowa w Leścach o dł. 920 m, za kwotę 94.889, zł; 

- wykonana została podbudowa betonowa w Garbowie dł. 895 m, za kwotę 65.814, zł; 

- zostały wykonane 2 podbudowy betonowe w Woli Przybysławskiej I o łącznej dł. 1 km, 

za kwotę 107.419, zł; 

- zostały wykonane 2 podbudowy betonowe w Przybysławicach o łącznej dł. 670 m, za 

kwotę 73.404, zł; 
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- podbudowa betonowa w Woli Przybyslawskiej – Zakopaniny 1180 m i Wola 

Przybysławska (droga od tzw. Granicy) łącznie prawie 1700 m, za kwotę (brak jeszcze 

szczegółowych danych), za około 176.000, zł; 

- została także wykonana podbudowa betonowa w Janowie na dł. 310 m, za kwotę 38.844, 

zł; 

- na wykonanych w latach poprzednich pod budowach były kładzione asfalty, bądź odbyły 

się już przetargi i w najbliższym czasie będą wykonywane: wykonana nawierzchnia 

asfaltowa w Leścach 980 m za kwotę 173.743, zł, wykonana druga nawierzchnia asfaltowa 

w Leścach tzw. Kupiszówka 420 m za kwotę 68.880, zł, położony asfalt w Garbowie na dł. 

450 m za kwotę 68.814, zł, położony asfalt w Przybysławicach 550 m za kwotę 83.539, zł, 

wykonany asfalt w Bogucinie 860 m za kwotę 130.103, zł;    

- odbyły się przetargi  na nawierzchnie asfaltowe:  w Zagrodach 300 m za kwotę 109.224, 

zł, ale tu średnia szer. tej drogi wynosi 8,8 m, w Garbowie 560 m za kwotę 89.294, zł, 

także w Garbowie 240 m za kwotę 38.697, zł, przygotowywany jest przetarg dla drogi w 

Przybysławicach około 500 m szer. 4,5 m na tzw. Cybulówce, dzisiaj w Bogucinie zaczęli 

kłaść asfalt na dł. 880 m będzie to koszt 136.718, zł, będzie jeszcze wykonywany asfalt w 

Janowie dl 500 m o szer. 5 m, tu będzie koszt 122.184, zł; [podawane przez Wójta koszty 

inwestycji na drogach gminnych były po uwzględnieniu kosztów nadzoru inwestorskiego 

oraz niezbędnych dokumentacji]; 

- trwają cały czas prace na drodze powiatowej w Bogucinie (inwestorem jest Powiat)                      

w ramach NPPDL (na terenie naszej gm. jest około 2,5 km tej drogi i około 1,5 km 

chodnika + parkingi), budżet gminy dokłada do tej inwestycji, także na dzisiejszej sesji 

będzie jeszcze rozszerzenie pomocy gminy o którą wnioskuje Powiat – łącznie przekażemy 

około 401 tys. zł pomocy finansowej; 

- w tym roku jest jeszcze planowane po rozmowach ze Starostą wykonanie podbudów 

betonowych na drogach powiatowych (wcześniej starali się o podjęcie modernizacji tych 

dróg zainteresowani mieszkańcy i sołtysi) w Gutanowie na dł. 654 m i szer. 3,3 m i w Woli 

Przybysławskiej do Meszna dł. 1820 m tu szer. 5,5 m, te inwestycje chcemy zrobić jeszcze 

w miesiącu wrześniu, szacunkowo wg nas koszt inwestycji odpowiednio - w Gutanowie 

wyniesie około 80 tys. zł, zaś w Woli Przybysławskiej około 300 tys. zł, niemniej 

wcześniej kosztorys – (szacunek wstępny) Powiatu dla tych inwestycji drogowych opiewał 

na około 1,5 mln zł (w naszej ocenie znacznie zawyżony), Gmina w tym roku wybuduje 

podbudowę za własne środki, w przyszłym roku Powiat ma na tych podbudowach 

betonowych położyć asfalt i po rozliczeniu mamy koszty podzielić równo po 50%, poprosił 

radnych o podjęcie przygotowanych projektów uchwał w tej sprawie na odbywającej się 

sesji; 

- została wykonana dokumentacja projektowa na budowę chodnika przy drodze 

wojewódzkiej w Piotrowicach Wielkich na dł. około 2.287 m, po rozmowach z dyr. w 

Zarządzie Dróg Wojewódzkich jest szansa wręcz pewność że ta inwestycja może być 

realizowana jeszcze w tym roku, Gmina musi wyłożyć 60% wartości inwestycji w 

granicach 550 – 600 tys. zł (okaże się po przetargu);  

- w lipcu rozpoczęły się prace przy budowie zaplecza socjalnego dla sportowców na boisku 

w Garbowie, obręb geodezyjny Wola Przybysławska, inwestycję realizuje wybrany w 

przetargu wykonawca z Ćmiłowa za kwotę 497 tys. zł (dodatkowo będzie koszt 

doprowadzenia wody do budynku), termin ukończenia robót do końca listopada, zaś 

rozliczenie do końca roku; 

- odbyły się 4 zebrania z zainteresowanymi mieszkańcami (w Woli Przybysławskiej, w 

Przybysławicach, w Bogucinie, w Garbowie)   dotyczące wykonania instalacji solarnych, 

będzie jeszcze jedno w Garbowie dotyczące montażu kotłów c. o. na biomasę w budynkach 

prywatnych jak i użyteczności publicznej, w spotkaniach uczestniczyli przedstawiciele 

wybranego wykonawcy z firmy SANITO z Warszawy oraz wybrany inspektor nadzoru dla 

tej inwestycji, w miesiącu sierpniu firma rozpoczęła inwentaryzację budynków – 
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odwiedzili już ¾ domów i bodajże od 8 września zaczną montować kolektory, w 

międzyczasie odbyło się publiczne losowanie (na sesji sołtysów) kolejności montażu – 

zaczyna się od Garbowa, później na Gutanów itd. (informacja upubliczniona na stronach 

gminy), realizacja do końca maja, a rozliczenie do końca czerwca 2015 r.; 

- powstaną 3 place zabaw: Wola Przybysławska – Marianka za kwotę 37.491, zł, w 

Piotrowicach Wielkich za kwotę 37.027, zł, w Borkowie za kwotę 39.681, zł – przy 

dofinansowaniu około 2/3 środkami UE; 

- odbył się przetarg na dowożenie dzieci do szkół, wpłynęły 4 oferty, wybrany początkowo 

oferent zrezygnował, wozi dzieci PKS Puławy z kwotę 3,49 zł/ km; 

- zamontowany został przystanek przy drodze powiatowej w Piotrowicach Wielkich; 

- w trakcie realizacji jest wykonywanie projektu oświetlenia ulicznego w Zagrodach (z 

funduszy sołeckich); 

- trwają prace przy rozbudowie remizy OSP w Woli Przybysławskiej (udział Gminy 114 

tys. zł); 

- został złożony wniosek do LGD na remont świetlicy w Gutanowie, kosztorys wstępny 

robót opiewa na kwotę 240 tys. zł, możliwość pozyskania dofinansowania około 150 tys. 

zł; 

- zrobiliśmy zapytanie ofertowe na dach remizy OSP w Piotrowicach Wielkich, wyszła 

kwota 36 tys. zł, w budżecie zabezpieczona jest kwota 25 tys. zł; 

- otrzymaliśmy informację z Urzędu Wojewódzkiego, że możemy skorzystać                               

z dofinansowania budowy drogi w Piotrowicach Wielkich w ramach NPPDL; 

- we wrześniu jest jeszcze nabór na „Schetynówki” na przyszły rok i chcemy złożyć 

wniosek na drogę powiatową Garbów – Gutanów, ze względu że jest to bardzo ważna 

droga, 4,5 km drogo asfaltowej + końcówka betonowa która będzie realizowana; 

- gmina otrzymała dofinansowanie z Ministerstwa Sportu i Turystyki na naukę pływania 

(dla uczniów) w kwocie 12.750, zł; 

- przy szkole w Bogucinie w związku z remontem drogi powiatowej zostało przebudowane 

ogrodzenie, będzie zamontowana nowa brama; 

- były prowadzone prace remontowe w szkołach, największe prace były wykonywane w 

szkole w Garbowie oraz w Przybysławicach, będą jeszcze prowadzone remonty w Woli 

Przybysławskiej; 

- były spotkania z dyr. szkół w sprawie remontów w szkołach; 

- odbyła się IV sesja Młodzieżowej Rady Gminy; 

- 3 razy miała miejsce sesja Sołtysów; 

- odbyło się posiedzenie Zarządu Gminnego OSP w remizie w Janowie; 

- 2 razy miało miejsce posiedzenie Komisji Finansów; 

- od 17 sierpnia rozpoczęły się wybory Sołtysów - Janów, Borków, Przybysławice, 

Zagrody, 28 sierpnia Gutanów, są zmiany Sołtysów w Przybysławicach i Zagrodach; 

- odbył spotkanie z Zarządem BKS Bogucin w sprawie „kontenerów”; 

- miało miejsce posiedzenie Komisji Rewizyjnej, posiedzenie komisji Rolnictwa, 

posiedzenie Komisji Edukacji; 

- trwają już czynności w związku z wyborami samorządowymi zarządzonymi na dzień 16 

listopada 2014 r.; 

- w Bogucinie w szkole miała miejsce II Gminna Spartakiada Dla Klas Młodszych; 

- odbył się III Konkurs Parafialno – Gminny Wiedzy Biblijnej w SP w Woli 

Przybysławskiej; 

- miało miejsce święto szkoły i święto patrona w Zespole Szkół w Przybysławicach; 

- wziął udział w II Ogólnopolskim Zjeździe Dużych Rodzin w Lublinie, była obecna para 

prezydencka; 

- odbył się VII Festyn Rodzinny „Bo wszystkie dzieci nasze są” w szkole w Garbowie; 

- w ZS w Garbowie miało miejsce Walne Zebranie Stowarzyszenia Wektor, pięknie 

współpracującego ze szkołą; 
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- miało miejsce uroczyste pożegnanie Przedszkolaka u Sióstr salezjanek w Garbowie oraz 

zakończenie roku szkolnego w szkołach podstawowych i w gimnazjach gminy; 

- odbyły się Zawody Wojewódzkie OSP w Krasnymstawie, uczestniczyła drużyna męska               

z OSP Wola Przybysławska – zajęli 9 miejsce na 21 startujących drużyn; 

- odbył się V Festyn Rodzinny w Leścach; 

- w Bogucinie na początku lipca miała miejsce podniosła uroczystość 70 - lecia Pacyfikacji 

Lasku Bogucińskiego, byli obecni na uroczystości przedstawiciele lubelskiego IPN; 

- odbył się także Festyn Rodzinny w Gutanowie; 

- uczestniczył w obchodach 99 rocznicy bitwy po Jastkowem; 

- wziął udział w podsumowaniu półkolonii w szkole w Bogucinie; 

- 23 sierpnia na terenie gm. w naszej Parafii miało miejsce Diecezjalne Spotkanie 

Młodzieży; 

- 24 sierpnia były Dożynki Gminne, organizatorem w tym roku był Garbów, starostami p. 

Beata Chołżyńska i p. Piotr Adamczyk, w kategorii wieńców dożynkowych tradycyjnych 

wygrał wieniec z Garbowa, zaś w kategorii wieńców nowoczesnych wieniec z Zagród; 

- 31 sierpnia miały miejsce Dożynki Powiatowe w Radawcu, wieniec z Garbowa zajął II 

miejsce w kategorii wieńców tradycyjnych, bardzo ładnie na tych dożynkach prezentowały 

się także wieńce z Zagród oraz z Lesiec, chociaż nie zostały one docenione w konkursie; 

- 1 września na terenie naszych szkół miało miejsce rozpoczęcie roku szkolnego, ponadto 

tego dnia uczcił wspólnie z kombatantami 75 rocznicę wybuchu II wojny światowej. 

     Prowadzący obrady udzielił głosu obecnemu na sesji Wicestaroście Lubelskiemu p. R. 

Wójcikowi. Wicestarosta potwierdził temat wspólnej realizacji inwestycji na drogach 

powiatowych w Gutanowie oraz w Woli Przybysławskiej do Meszna, poinformował że są 

pewne kłopoty z wykonawcą i opóźnienia przy przebudowie drogi powiatowej                            

w Bogucinie, ponadto nieznacznie uległ rozszerzeniu zakres robót na tym zadaniu 

(dodatkowe 100 m chodnika po drugiej stronie drogi przy szkole oraz 3 dodatkowe zjazdy) 

poprosił następnie o rozszerzenie dofinansowania przez Gminę wymienionej inwestycji 

jeszcze kwotą 13 tys. zł, zapowiedział że zaplanowane wcześniej biegi uliczne jednak się 

odbędą. 

    Radny Tarka poinformował Wicestarostę Wójcika o złym wykonaniu remontu drogi 

powiatowej w Borkowie, jest konieczność poprawienia – zalatania wielu dołów. Pan 

Wójcik odpowiedział, że we wtorek komisja wizytowała z wykonawcą robót 

przedmiotową drogę, potwierdzając źle zrobiony remont, będą jeszcze dalsze badania, 

podobnie sprawa się ma z powierzchniowym utrwaleniem nawierzchni drogi powiatowej            

w Leścach.  

   Wójt poinformował, że jest po rozmowie ze Starostą p. P. Pikulą, postaramy się i 

spróbujemy złożyć wniosek w ramach NPPDL tzw. Schetynówek na przebudowę drogi 

powiatowej Garbów – Gutanów, Starosta jest jak najbardziej „za” podjęciem tej inwestycji 

drogowej, mają zaplanowaną sesję na dzień 24 września. Wicestarosta Wójcik natomiast 

zasugerował że przy składaniu wniosku w ramach „Schetynówek” będzie konieczność 

przekazania i przejęcia przez gminę tej drogi powiatowej na okres 5 lat. 

   Radna Chabros poprosiła Wicestarostę R. Wójcika o „wstawiennictwo” i zrobienie 

chodnika przy drodze powiatowej w Garbowie w stronę Ługowa, o co od długiego czasu 

zabiegają bezskutecznie zainteresowani mieszkańcy. Zastępca Wójta dodała, że wcześnie 

otrzymaliśmy odpowiedź w sprawie chodnika, że „z przyczyn technicznych to 

niemożliwe”, dodała: „musimy powrócić ponownie do tego tematu”, następnie 

przypomniała Wicestaroście o zadeklarowanym przez Powiat porozumieniu partnerskim             

z naszą Gminą dotyczącym budowy drogi gminnej w Piotrowicach Wielkich, którą to 

inwestycję teraz chcemy realizować.            

 

Do punktu 4 
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   Przewodniczący Rady Gminy odczytał pismo Boguckiego Klubu Sportowego                    

w Bogucinie z dnia 5 sierpnia, w którym przedstawiciele Klubu zwracają się z prośbą                   

o przekazanie środków pieniężnych przyznanych przez Radę Gminy w 2014 roku „nie na 

zakup kontenera lecz na budowę budynku na boisku sportowym w Bogucinie                               

z przeznaczeniem na szatnię dla zawodników gospodarzy i gości”.   

   Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy skomentował to słowami: „nareszcie ktoś 

zmądrzał”. Przewodniczący Dudzik zaproponował zabezpieczoną w budżecie kwotę na 

zakup kontenerów 62 tys. zł rozdysponować następująco: kwotę około 12 – 13 tys. zł 

przeznaczyć w tym roku na wykonanie projektu budowy budynku, kwotę 11 tys. zł 

przeznaczyć „do dachu w Piotrowicach” (budynek OSP), zaś resztę środków przeznaczyć 

na budowę remizy w Woli Przybysławskiej. Wójt poinformował o spotkaniu z Zarządem 

BKS, była wówczas dyskusja lecz nie podjęli stanowiska, wahali się, ale bodajże w 

poniedziałek Prezes Klubu był u niego i mówił że „będą chcieli raczej kontenery”, dziwił 

się że nikogo nie ma z przedstawicieli Klubu na trwającej sesji Rady, a wiedzieli że ten 

temat ma być przedmiotem obrad. Radna Chabros przypomniała że na ostatniej sesji była 

wielka wojna o przyznanie środków na kontenery, jest pismo Klubu z 5 sierpnia, dzisiaj nie 

ma nikogo, były wielkie pretensje co do przydziały środków dla klubów – i była zgoda na 

budowę kontenerów, dlatego zdaniem radnej byłoby sensowne wycofanie tego punktu, 

będzie jeszcze sesja we wrześniu o czy Wójt zapowiedział, może się ostatecznie określą, 

poprosiła by na następną sesję było ostateczne stanowisko Klubu w omawianej sprawie, 

zawiadomić Zarząd Klubu. Radny Koput zaapelował o racjonalne stanowisko w tej 

sprawie. Zdaniem radnego Grabarza decyzja w tej sprawie to jest już problem nowej Rady, 

zaproponował by o tym rozstrzygała już przyszła Rada Gminy. Radna Michoń oceniła, że 

trudno jest jej powiedzieć coś na dyskutowany temat, w jej ocenie nie ma jednomyślności 

w Klubie. Wójt uznał za słuszną propozycję odłożenia decyzji w tej sprawie na następną 

sesję. Radna Michoń poprosiła o przegłosowanie wniosku złożonego na piśmie. 

Ostatecznie prowadzący obrady zarządził głosowanie:  

  -  kto jest za przesunięciem tego punktu (decyzji w sprawie wniosku) na następną sesję 

– 11 głosów; 

- kto jest przeciw – 0 głosów; 

- kto się wstrzymał – 3 głosy. 

Rada przełożyła temat na najbliższą sesję.        

 

Do punktu 5 

 

   Przewodniczący Dudzik odczytał projekt uchwały w sprawie w sprawie realizacji zadania 

pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 2202L Garbów – Gutanów – Czesławice – 

Nałęczów na terenie Gminy Garbów”. Prowadzący obrady zarządził głosowanie: 

      -     kto jest za przyjęciem uchwały – 14 głosów; 

- kto jest przeciw – 0 głosów; 

- kto się wstrzymał – 0 głosów. 

   Uchwała została podjęta jednogłośnie. /tekst w załączeniu/.    

 

Do punktu 6 

 

   Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 

XXVII/200/14 Rady Gminy Garbów z dnia 10 czerwca 2014 r. w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Lubelskiemu na realizację zadania pn. „Przebudowa dróg 
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powiatowych Nr 2209L Jastków – Sieprawice – Tomaszowice oraz nr 2208L Bogucin – 

Sługocin – Sieprawki tworzących ciąg komunikacyjny o długości 10,245 km” w ramach 

Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych – Etap II Bezpieczeństwo – 

Dostępność – Rozwój” i zarządził głosowanie: 

      -     kto jest za przyjęciem uchwały – 14 głosów; 

- kto jest przeciw – 0 głosów; 

- kto się wstrzymał – 0 głosów. 

   Uchwała została podjęta jednogłośnie. /tekst w załączeniu/.    

 

Do punktu 7 

 

   Przewodniczący Dudzik odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

rzeczowej Powiatowi Lubelskiemu na przebudowę odcinka drogi powiatowej w Woli 

Przybysławskiej Nr 1526L Dr. Nr 17 – Wola Przybysławska – Syry – Dr. woj. 809                       

i zarządził głosowanie: 

      -     kto jest za przyjęciem uchwały – 14 głosów; 

- kto jest przeciw – 0 głosów; 

- kto się wstrzymał – 0 głosów. 

   Uchwała została podjęta jednogłośnie. /tekst w załączeniu/.    

 

Do punktu 8 

 

   Prowadzący obrady odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej 

Powiatowi Lubelskiemu na przebudowę odcinka drogi powiatowej w Gutanowie Nr 2202L 

Garbów – Gutanów – Czesławice – Nałęczów i zarządził głosowanie: 

      -     kto jest za przyjęciem uchwały – 14 głosów; 

- kto jest przeciw – 0 głosów; 

- kto się wstrzymał – 0 głosów. 

   Uchwała została podjęta jednogłośnie. /tekst w załączeniu/.    

 

Do punktu 9 

 

    Przewodniczący Dudzik odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Województwu Lubelskiemu na budowę chodnika w miejscowości Piotrowice 

Wielkie w ciągu drogi wojewódzkiej Nr 828 Garbów – Krasienin – Niemce – Jawidz. 

Prowadzący obrady zarządził głosowanie: 

      -     kto jest za przyjęciem uchwały – 14 głosów; 

- kto jest przeciw – 0 głosów; 

- kto się wstrzymał – 0 głosów. 

   Uchwała została podjęta jednogłośnie. /tekst w załączeniu/.    

 

Do punktu 10 

 

   Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie realizacji zadania pn. 

„Przebudowa drogi gminnej nr 105958L w miejscowości Piotrowice Wielkie”, następnie 

zarządził głosowanie: 

      -     kto jest za przyjęciem uchwały – 14 głosów; 

- kto jest przeciw – 0 głosów; 

- kto się wstrzymał – 0 głosów. 

   Uchwała została podjęta jednogłośnie. /tekst w załączeniu/.   

    

Do punktu 11 
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   Skarbnik Miszczuk przypomniała radnym, że proponowane zmiany budżetu były 

omawiane na ostatnich posiedzeniach Komisji przed dzisiejszą sesją Rady Gminy, 

zwróciła uwagę na to co się ostatecznie zmieniło, przypomniała ponadto, że Komisja 

Finansów wczoraj wyraziła zgodę na zwiększenie finansów na budowę chodnika w 

Zagrodach o kwotę 20 tys. zł, uwzględnione „życzenia” radnych będą zabezpieczone 

kredytem. W trakcie obrad postawiono wnioski: 

 radny Ostapiński poprosił o wykonanie utwardzenia drogi w Przybysławicach 

naprzeciwko zjazdu z drogi krajowej (dojazd do węzła drogowego drogi 

ekspresowej), na wnioskowaną drogę jest wykonana dokumentacja techniczna, cala 

droga ma około 500 m dł. (szer. 3 m), potrzeba około 50 tys. zł; 

 radny Skałecki poprosił o zwiększenie środków na zmianę pokrycia dachowego 

remizy OSP w Piotrowicach Wielkich do 36 tys. zł, po zapytaniu ofertowym 

okazało się że jest brakuje jeszcze 11 tys. zł by to zadanie zrealizować; 

 radny Grabarz postawił wniosek o wygospodarowanie w budżecie kwoty 5 tys. zł              

z przeznaczeniem na konieczną wymianę 6 okien w lokalu remizy OSP w Leścach; 

 Przewodniczący Rady radny Dudzik postawił wniosek o zwiększenie jeszcze                   

o kwotę 35 – 40 tys. zł dofinansowania na rozbudowę remizy OSP w Woli 

Przybysławskiej; 

 radna Nalewajek wnioskowała by wykonać remont asfaltu drogi na Mariance (Wola 

Przybysławska) dł. około 300 m od wjazdu na wiadukt przy RSP, szacunkowy 

koszt około 50 – 60 tys. zł; 

 Wójt poprosił o wydzielenie w budżecie środków na wykonanie asfaltu drogi na 

osiedlu mieszkaniowym w Garbowie II, dł. około 200 m, na co potrzeba około 70 – 

80 tys. zł; 

 radna Michoń wnioskowała o pokrycie asfaltem drogi w Bogucinie – 

„cementówka” koło p. Budzyńskich, – w dalszej części obrad radna wniosek 

wycofała i poprosiła o jego uwzględnienie w projekcie budżetu na przyszły rok; 

 radny Sumorek postawił wniosek o założenie 3 lamp oświetlenia ulicznego w Woli 

Przybysławskiej I, przy drodze do byłej Sołtys p.  H. Głowackiej, na sfinansowanie 

tego zadania potrzeba około 5 tys. zł; 

 radny Barszcz wnioskował o wykonanie utwardzenia odcinka drogi w Gutanowie 

dł. około 300 m, od strony Garbowa w stronę lasu, w ocenie radnego to dojazd – 

skrót do co najmniej kilkunastu gospodarstw; – wniosek został oprotestowany  

zarówno przez Przewodniczącego Rady Dudzika jak i Zastępcę Przewodniczącego 

Koputa już na etapie składania wniosku przez radnego, pozostali radni też nie byli 

wnioskowi przychylni; 

 radna Chabros poprosiła o uwzględnienie w budżecie środków na utwardzenie 

drogi w Garbowie do p. Kędzierskich, o co zainteresowani mieszkańcy zabiegają 

bezskutecznie już od długiego czasu (ponawiali kilkakrotnie wniosek na sesji),              

– w dalszej części obrad radna wniosek wycofała i poprosiła o jego uwzględnienie 

w projekcie budżetu na przyszły rok. 

   Wójt ocenił, że wszystkich złożonych wniosków nie zdołamy zrealizować w bieżącym 

roku, poparł wniosek radnego Ostapińskiego, pozostałe wnioski dotyczące inwestycji 

drogowych uznał za celowe i konieczne zrobić w przyszłym roku, przypomniał radnym , że 

mamy jeszcze do wykonania 2,5 km dróg powiatowych, ponadto w Zagrodach jest jeszcze 

zaplanowana stabilizacja drogi za byłym chmielnikiem, (pierwotnie było zabezpieczone             

w budżecie 25 tys. zł) – ale jej realizacja będzie możliwa po wypełnieniu wszelkich 

formalności, w tym po podpisaniu aktu notarialnego, czekamy na decyzję Rady Naukowej 

IUNiG w Puławach. Prowadzący obrady przy współpracy ze Skarbnikiem przeprowadził 

głosowanie poszczególnych wniosków dotyczących przyznania środków jak niżej; 

 50 tys. zł na drogę w Przybysławicach – jednogłośnie 14 głosów „za”; 
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 20 tys. zł na chodnik w Zagrodach – jednogłośnie 14 głosów „za”; 

 60 tys. zł remont drogi na Mariance – jednogłośnie 14 głosów „za”; 

 80 tys. zł remont drogi na osiedlu w Garbowie – 13 głosów „za”, 1 głos 

„wstrzymujący”, 0 głosów „przeciw”; 

 25 tys. zł przywrócenie (wcześniej zdjętych) środków na drogę w Zagrodach od 

IUNiG – jednogłośnie 14 głosów „za”; 

 36 tys. zł zwiększenie środków – do łącznie 150 tys. zł na rozbudowę remizy OSP 

w Woli Przybysławskiej ..... 

 5 tys. zł na zainstalowanie 3 lamp w Woli Przybyslawskiej I – jednogłośnie 14 

głosów „za”; 

 5 tys. zł na wymianę okien remizy OSP w Leścach – jednogłośnie 14 głosów „za”; 

 11 tys. zł zwiększenie środków – do łącznie 36 tys. zł na remont dachu remizy OSP 

w Piotrowicach Wielkich – jednogłośnie 14 głosów „za”.  

   Skarbnik w dalszej części obrad, po naniesieniu wszystkich zmian i poprawek 

dokonanych w trakcie sesji, jeszcze raz podsumowała zaproponowane zmiany. 

Przewodniczący Dudzik odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy 

Garbów na rok 2014 i zarządził głosowanie:  

     -     kto jest za przyjęciem uchwały – 14 głosów; 

- kto jest przeciw – 0 głosów; 

- kto się wstrzymał – 0 głosów. 

   Uchwała została podjęta jednogłośnie. /tekst w załączeniu/.    

 

Do punktu 12 

 

   Proponowane zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej wynikają głównie ze zmian 

budżetu. Przewodniczący Dudzik odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej i zarządził głosowanie: 

      -     kto jest za przyjęciem uchwały – 13 głosów; 

- kto jest przeciw – 0 głosów; 

- kto się wstrzymał – 1 głos. 

   Uchwała została podjęta większością głosów. /tekst w załączeniu/.  

 

Do punktu 13 

 

   Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie nadania nazw ulic                            

w miejscowości Zagrody, następnie zarządził głosowanie:  

      -     kto jest za przyjęciem uchwały – 14 głosów; 

- kto jest przeciw – 0 głosów; 

- kto się wstrzymał – 0 głosów. 

   Uchwała została podjęta jednogłośnie. /tekst w załączeniu/.    

 

Do punktu 14 

 

   Zastępca Wójta wprowadziła w temat realizowanego punktu porządku obrad, 

zaproponowała jednocześnie autokorektę  poprzez zastąpienie słowa „przejęcia” słowem 

„nabycia”. Przewodniczący Dudzik odczytał projekt uchwały w sprawie nieodpłatnego 

nabycia na rzecz Gminy Garbów prawa użytkowania wieczystego nieruchomości 

położonych w Zagrodach. Prowadzący obrady zarządził głosowanie: 

      -     kto jest za przyjęciem uchwały – 14 głosów; 

- kto jest przeciw – 0 głosów; 

- kto się wstrzymał – 0 głosów. 

   Uchwała została podjęta jednogłośnie. /tekst w załączeniu/.    
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Do punktu 15 

 

   Radna Nalewajek wprowadziła w temat realizowanego punktu porządku obrad, 

przedstawiła swoje poglądy, które jej zdaniem uzasadniają podjęcie zaproponowanej 

uchwały. Wójt podtrzymał swoje wcześniejsze stanowisko w tej sprawie, wielokrotnie 

prezentowane, podkreślił że przyjęcie wniosku radnej wymaga zwiększenia zatrudnienia      

w Urzędzie Gminy o minimum 0,5 etatu na co należy zapewnić odpowiednie środki 

finansowe w budżecie. Przewodniczący Dudzik podsumował krótką dyskusję jaka się 

wywiązała: „biurokracji jest trochę za dużo”, następnie odczytał projekt uchwały autorstwa 

radnej Nalewajek w sprawie ustalenia kierunków działania Wójta Gminy Garbów 

dotyczących zwiększenia przejrzystości wydatkowanie środków pieniężnych poprzez 

wprowadzenie elektronicznego rejestru zawieranych umów – i zarządził głosowanie: 

      -     kto jest za przyjęciem uchwały – 3 głosy; 

- kto jest przeciw – 8 głosów; 

- kto się wstrzymał – 3 głosy. 

   Uchwała nie została podjęta.  

 

Do punktu 16 

 

   Radna Nalewajek odczytała projekt stanowiska jakie chciałaby żeby Rada Gminy 

przyjęła „w sprawie lokalizacji elektrowni wiatrowych na terenie Gminy Garbów”. Po 

krótkiej dyskusji radnych i Wójta, Przewodniczący Rady zarządził głosowanie:  

      -     kto jest za przyjęciem proponowanego stanowiska – 3 głosy; 

- kto jest przeciw – 11 głosów; 

- kto się wstrzymał – 0 głosów. 

   Stanowisko nie zostało przyjęte.  

 

   Przewodniczący Dudzik zapoznał Radę  z wnioskiem – prośbą p. T. i A. Filipek                       

z Lublina o pokrycie kosztów wykonanego już przyłącza wodociągowego do prywatnej 

posesji którą wymienieni nabyli w Piotrowicach Kolonii. Sprawę zebranym wyjaśniły 

dodatkowo: zainteresowana obecna na sesji p. Filipek oraz p. A. Sykut  pracownik UG. 

Ponadto Skarbnik Miszczuk poinformowała, że wykonanie przyłącza nie jest zadaniem 

gminy i nie ma podstaw prawnych do wnioskowanej refundacji kosztów. Gmina odpowie 

jeszcze raz zainteresowanym stosownym pismem.  

   Prowadzący obrady udzielił głosu p. Towalskiej z Góry Puławskiej, której sprawa była 

omawiana na poprzedniej sesji. Wymieniona jeszcze raz poprosiła o zgodę na odstępstwo 

od obowiązujących zapisów planu zagospodarowania przestrzennego gminy, dotyczących 

jej działek w Bogucinie, w jej sprawie wypowiedziała się GDDKiA Oddział w Lublinie 

pismem z dnia 23.07.2014 r., w którym informuje miedzy innymi, że projektowana 

inwestycja nie koliduje z inwestycjami drogowymi. Odpowiedź Gminy w swojej sprawie 

zainteresowana otrzymała pismem z dnia 17.07.2014 r. Przewodniczący Rady poprosił, 

żeby Wójt jeszcze raz przyjrzał się sprawie, ogólnie Rada akceptuje wniosek p. Towalskiej, 

ewentualny projekt uchwały dotyczący omawianej sprawy można by wprowadzić na 

następnej sesji. 

 

Do punktu 17 

 

     Prowadzały obrady zapytał czy ma jeszcze raz czytać skargę, która w całości była już 

zaprezentowana na poprzedniej sesji Rady Gminy. Radni nie chcieli ponownego czytania 

pisma. Wójt w krótkim wystąpieniu odniósł się ponownie do stawianych mu przez                     

p. Niedbałę zarzutów, podkreślił jednocześnie, że z żadnego słowa wypowiedzianego w tej 
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sprawie się nie wycofuje. Radna Nalewajek nadmieniła, że ta sprawa powinna być 

rozpatrywana w trybie przepisów KPA. Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział radnej 

że właśnie tak jest rozpatrywana stosownie do obowiązujących przepisów, odczytał pismo 

z dnia 02.07.2014 r. skierowane do skarżącego informujące stosownie do art. 36 § 1 

ustawy z dnia 14 czerwca Kodeks postępowania administracyjnego, o ustaleniu terminu 

załatwienia sprawy. Następnie Przewodniczący Dudzik zaproponował zajęcie stanowiska 

w omawianej sprawie i odczytał projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi radnego 

Rady Powiatu w Lublinie Zdzisława Niedbały na działalność Wójta Gminy Garbów 

Kazimierza Firleja. Radny Tarka opuścił salę obrad przed głosowaniem projektu uchwały. 

Prowadzący obrady zarządził głosowanie: 

      -     kto jest za przyjęciem uchwały tak sformułowanej uchwały – 11 głosów; 

- kto jest przeciw – 2 głosy; 

- kto się wstrzymał – 0 głosów. 

   Uchwała została podjęta większością głosów. /tekst w załączeniu/.  

   Po głosowaniu Wójt podziękował radnym za obywatelską postawę zajętą w sprawie, 

dodał że na wszelkie zło powinniśmy reagować.   

 

Do punktu 18 

 

   Ten punkt porządku obrad został zrealizowany w trakcie trwania sesji, adnotacje 

dotyczące wniosków, zapytań i odpowiedzi zamieszczone zostały w niniejszym protokole. 

 

Do punktu 19 

 

   Radni zapoznali się wcześniej z protokołem z poprzedniej XXVII sesji Rady, do którego 

uwag nie wnieśli. Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem protokołu: 

- kto jest za – 11 głosów; 

- kto jest przeciw – 0 głosów;  

- kto się wstrzymał  – 2 głosy.   

Protokół został przyjęty.    

 

Do punktu 20 

 

   Prowadzący obrady zapoznał radnych z pismami jakie napłynęły na jego ręce 

skierowanymi do Rady Gminy: 

- pismo p. J. Piwkowskiej z Gutanowa w imieniu Chóru Jubilat z tej miejscowości z prośbą 

o wsparcie finansowe, nie mają środków na opłacenie instruktora, w dalszej części obrad 

Zastępca Wójta wyjaśniła że dotacja między innymi na opłacenie instruktora w kwocie                  

2 tys. zł została przekazana od sierpnia na konto Stowarzyszenia Nasz Gutanów w ramach 

Pożytku Publicznego, ponadto Gutanów miał przyznane dofinansowanie w kwocie 18 tys. 

zł z Urzędu Marszałkowskiego na wniosek który złożyli do LGD, lecz nie podpisali 

stosownej umowy, wyraziła ubolewanie że „nie wzięli tych pieniędzy”, ostatecznie Rada 

Gminy nie chciała przyznać dodatkowego dofinansowania; 

- pismo Hospicjum Dobrego Samarytanina z Lublina z prośbą o wsparcie finansowe 

zakupu mebli kuchennych, określony koszt na 7 tys. zł – przekazano Wójtowi do 

załatwienia; 

- pismo Sołtysa Wsi Bogucin z prośbą „o pokrycie kosztów i zapewnienie wykonawstwa 

oświetlenia drogi powiatowej w Bogucinie na odcinku od sklepu „Lewiatan” do 

skrzyżowania z drogą gminną w kierunku Garbowa (do kapliczki)”, orientacyjny koszt 

inwestycji określony został na 2,5 tys. zł; 

- pismo, odpowiedź Zarządu Powiatu w Lublinie na wystąpienie Gminy o podjęcie budowy 

odcinaka drogi powiatowej Nr 2200L w Woli Przybysławskiej w kierunku Janowa, 



 12 

informujące że obecnie Powiat nie jest zainteresowany budową odcinka wymienionej 

drogi; 

- pismo zainteresowanej grupy mieszkańców i właścicieli działek położonych w Zagrodach 

przy ulicach: Akacjowej, Jaśminowej i Ogrodowej o przejecie od Starostwa Powiatowego 

w Lublinie przez Gminę działek stanowiących drogi przy wymienionych ulicach. 

   Na prośbę radnego Grabarza Wójt poinformował o środkach finansowych do 

rozdysponowania w poszczególnych Sołectwach w ramach funduszu soleckiego na rok 

2015. Skarbnik uzupełniła wypowiedź Wójta informacją o zmienionych zasadach 

zagospodarowania funduszu sołeckiego miedzy innymi sołectwa mogą realizować 

wspólnie wybrane przedsięwzięcia.        

   Przewodniczący Dudzik przypomniał radnym o konieczności złożenia oświadczeń 

majątkowych na 2 miesiące przed upływem kadencji samorządu, stosowne formularze 

oświadczeń radni otrzymali wcześniej wraz z zaproszeniami na sesję.         

    

Do punktu 21 

 

   Przewodniczący Rady wobec wyczerpania porządku obrad podziękował gościom, 

radnym i Wójtowi za obrady  i zakończył XXVIII Sesję Rady Gminy VI kadencji 

samorządu. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołował       Przewodniczący Rady Gminy  

         

Adam Reszka            Jan Kazimierz Dudzik    


